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Voorwoord

Wat gebeurd er als een Europese ICT professional opeens het 

besluit neemt om een wandeltocht van 800 km te 

ondernemen? 800 kilometer schrijf je? Ja. De afstand van 

Parijs naar Maastricht en dan even doorlopen tot Groningen, 

maar dan lopend.

Lao Tzu: “Een reis van 1.000 mijlen zal moeten beginnen met 

een enkele stap.”

Bij computers werkt alles in zwart/wit. Het werkt of het 

werkt niet. Er zit niets tussen in. Tijdens mijn wandeling heb 

ik notities gemaakt in mijn journaal. Deze zijn verwerkt in dit 

boek. Sommige passages heb ik letterlijk overgenomen. Het 

bevat taalfouten… maar daar gaat het hier niet om… Ik wil de 

sfeer overbrengen wat ik heb meegemaakt tijdens het 

pelgrimeren en ik wil de lezer, jij dus, meenemen in mijn 

ervaring… geniet ervan!

BUEN CAMINO!

Ramond de Vrede

camino.ramonddevrede.nl

Ik wil vrienden en familie bedanken voor de steun.
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Wat ging er allemaal vooraf tot ik de beslissing nam om de 

Camino de Santiago te gaan lopen?

25 mei 2011 

Alles in het leven gebeurd in samenhang, ook al zie je vaak de 

samenhang niet op dat moment.

Ik denk dat het ergens rond 2009 is geweest dat ik het eerste 

hoorde over de Camino de Santiago. Een vriendin wilde dit 

met haar moeder gaan lopen. Ik vroeg aan haar wat dit dan 

precies was. Het bleek een pelgrimstocht te zijn. Ik vond het 

wat vreemd om zomaar wat te gaan lopen. Waarom doe je 

dan zoiets? De meeste Spanjaarden deden het om religieuze 

redenen, om dichter bij God te komen. Nou, dat was dus niet 

aan mij besteed. Dacht ik toen. 

Daarna heb ik eigenlijk jarenlang niet meer aan de Camino 

gedacht. Ik had gisteren besloten om een journaal te kopen 

om zaken over de Camino de Santiago op te schrijven. Ik zal 

als startpunt 22 mei 2011 nemen. De dag dat ik echt het 

gevoel had om het te gaan doen.

22 mei 2011

Ik weet de precieze tijd niet meer maar ik denk dat het rond 

16:00 is geweest. Even op internet kijken wat ik over de 

Camino kan vinden van Nederlandse pelgrims. Tot mijn 

verbazing vond ik veel meer als de vorige keer. Wat mij 

opviel was dat één persoon het budget van € 30 per dag had 

gehaald. Alleen wist ik niet hoelang de Camino duurt, of zou 

moeten duren, om het certificaat te krijgen. Mensen schrijven 

verschillende meningen over wel of niet trainen. Vele 

pelgrims schrijven dat je gewoon op je eigen tempo moet 

gaan lopen.
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24 mei 2011

Natuurlijk komt dan plots de twijfel. Hoe vervanging regelen 

als klanten bellen? En andere basale vragen. Toch maar een 

plan maken. Een klapper maken met alles wat ik interessant 

vind. Als ik dit ga doen krijg ik er veel voor terug: gezondheid, 

rust, inzicht en nog vele dingen meer. Tientallen kilometers 

lopen per dag is gewoon goed voor je lichaam en geest. Ik zal 

afvallen. Ik zal contacten maken. Ik zal dingen leren, over 

mezelf en over anderen. Daarnaast zal ik ook andere 

inzichten krijgen. Ik ben wel bang voor bepaalde gevoelens 

en conclusies.

1 juni 2011

Het maakt veel emoties los. Ik ga toch proberen zoveel 

mogelijk op te schrijven. 

Ik was naar de Onze Lieve Vrouwe basiliek gegaan. Toen ik 

daar naar buiten kwam overviel me de gedachte “Wat doe ik 

hier?”. Ik ben op het bankje gaan zitten bij de O.L.V.-basiliek. 

Emotioneel kwam ik even tot rust. Toen kwam de ingeving. 

Ga de Camino de Santiago lopen.

Ik had een mooie serie op televisie gezien. De KRO zond: “De 

Wandeling” uit met de bekende Nederlanders, waaronder 

Hans Kazàn (Goochelaar), Javier Guzman (cabaretier) en 

Midas Dekkers (wetenschapper) die allemaal een stukje van 

de Camino liepen met de presentatrice Hella van der Wijst. 

Hans Kazàn vertelt over zijn verlies van zijn dochter Maaike. 

Het misgaan van zijn zakelijk avontuur in Spanje. Ik herkende 

parallellen met mijn verlies van de zaak. Meteen had ik ook 

zoiets van wow.. je 3-jarige dochter verliezen is nog heftiger… 
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bij hem is het dus dochter én zaak. Het zet bepaalde dingen 

meteen in perspectief en doet je relativeren. 

Javier Guzman vertelde over zijn alcoholische vader en zijn 

eigen depressieve buien. Apart dat mensen tijdens het lopen 

van de Camino hun eigen diepste geheimen blootgeven. Zou 

dat tijdens mijn Camino ook zo gaan? Dat was mijn vraag na 

het zien van deze uitzendingen. 

De aflevering met Midas Dekkers vond ik leuk, vooral omdat 

hij een echte wetenschapper is maar toch zei dat hij een 

speciaal gevoel kreeg tijdens het lopen. Als niet-gelovige 

vond ik dit wel interessant. Vooral Midas Dekkers die bekend 

staat voor zijn eigen mening en zich niet laat beïnvloeden.

Pfff heftig. Opeens besef ik dat het ongeveer 780 kilometer 

lopen is. Dat is een vreemd getal. Zo ver.

10 juni 2011

Afgelopen zaterdag een speciale bankrekening geopend voor 

de Camino. Van alles misgegaan met het aanmaken van de 

rekening, gelukkig ben ik zelf langsgegaan om te vragen hoe 

het ermee stond. Op mijn vraag wat ik moest doen bij het 

verlies in het buitenland zei ze dat ik dan een creditcard of 

een andere bankpas moest meenemen. Naja. Geen goed 

antwoord. Ik denk toch dat ik mijn e.dentifier ga meenemen. 

Gisteren wandelschoenen gaan kopen bij Perry sport in 

Maastricht. Die van de ANWB winkel kosten evenveel maar 

die zaten niet lekker. Bij Perry hadden ze een 2+1 actie 

waardoor ik 1 paar sokken gratis (t.w.v. 18,99) kreeg. Dus 

uiteindelijk heb ik de Timberlands Cat. B goedkoper gekregen 

dan de ANWB wandelschoenen. Vanavond ga ik mijn lijstje 

nakijken wat ik nog allemaal nodig heb om aan te schaffen 

omdat de actie van Perry nog tot zaterdag geldig is. 
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Gisteren heb ik de bestelling de deur uitgedaan voor mijn 

pelgrimspas bij het Nederlands Genootschap van Sint Jakob.

Deze heb je nodig om bij herbergen te kunnen slapen. 

Daarnaast krijg je een certificaat, het zogenaamde 

Compostella, als je minimaal 100 kilometer loopt. De 

stempels zijn een bewijs hiervoor. Deze stempels krijg je bij 

herbergen, restaurants, kerken, kapellen, cafés en bars. De 

pelgrimspas zou over ongeveer 2 weken thuis moeten 

aankomen.

Ik ben nu al een paar dagen 10 km aan het lopen. Het gaat 

echt steeds makkelijker. In het weekend wil ik de 10 km op 

de Sint Pietersberg doen. En begin volgende week 20 km. 

Vanavond of in het weekend de route bekijken en eventueel 

boeken.

De voorbereidingen gaan best wel goed en snel.

24 juni 2011

Zo… het is bijna 2 weken geleden dat ik iets in het dagboek 

schreef en… over 2 weken ben ik al onderweg.

Het gaat nu snel. Met de voorbereiding heb ik weer een taak 

erbij waar ik niet omgevraagd heb. De creditcard en PayPal 

geblokkeerd.

Eergisteren heb ik veters gekregen van Perry Sport. Ik was 

gaan klagen dat de veters al stuk waren terwijl ik de 

schoenen 2 weken geleden had gekocht. Meteen zonder bon 

kreeg ik een paar veters. Het kon aan de slechte kwaliteit 

veters liggen of de schoenvetergaten. Mocht het weer 


